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 کشتی ورزش اول ایران 

شیوا نوروزی
     گفت وگو

است و امید اولمان برای 
مدال آوری در بازی های 
المپی�ک. در توکی�و نی�ز ب�از ه�م چش�م انتظار 
افتخارآفرینی های کشتی گیران سختکوشی هستیم 
که تمرینات و اردوهای متوالی را ب�ه امید به اهتزاز 
درآوردن پرچم کش�ور و ش�اد کردن دل ملت خود 
پشت س�رمی گذارند. درست بعد از ش�اهکاری که 
شاگردان محمد بنا در المپیک لندن داشتند، نگاه ها 
به کش�تی فرنگی تغییر کرد و از آن پس بود که هم 
استقبال جوانان از این رشته بیشتر شد و هم مردم با 
جدیت نتای�ج و عملکرد فرنگ�ی کاران ملی پوش را 
دنبال می کنن�د. پنج فرنگی کار ایران�ی در المپیک 
توکیو معرفی ش�ده اند و محمدعلی گرایی نماینده 
وزن 77 کیلوگرم ما در این میدان بزرگ خواهد بود. 
کشتی گیر شیرازی که دو سال پیش سهمیه این وزن 
را برای کشورمان به دست آورد با عملکرد خوب خود 
رضایت بنا را برای حضور در المپیک جلب کرد. نکته 
جالب اینکه برادر او نیز یک�ی دیگر از فرنگی کاران 
اعزامی به ژاپن خواهد بود. حضور همزمان برادران 
گرایی در کاروان المپیکی کشتی فرنگی، ایران را به 
کس�ب دو مدال خوش�رنگ امی�دوار کرده اس�ت. 
محمدعل�ی گرای�ی در گفت وگویش با »ج�وان« از 
انگیزه ه�ای فراوان�ش برای ش�اد ک�ردن دل مردم 

گفت. 

شرایطتان قبل از اعزام به بازی های المپیک 
توکیو چطور است؟

تاکنون 11 اردو را پشت سر گذاشته ایم و در این مدت 
تمرینات به صورت منظم پیگیری ش��ده اس��ت. تمام 
تلاش��مان این بوده که با کمک مربیان ضعف هایمان را 
شناسایی و رفع کنیم. تا قبل از اعزام به توکیو تمرینات 
ادامه خواهد داشت و دو اردوی دیگر نیز برگزار خواهیم 
کرد. در مدت زمان باقی مانده باز هم به تلاشمان ادامه 
می دهیم و حریف��ان را آنالیز می کنیم، نق��اط قوت را 
تقویت می کنیم تا به امید خدا و دعای خیر مردم بهترین 

نتیجه را در المپیک بگیریم. 
به آنالی�ز حریفان اش�اره کردید، در وزن 
ش�ما چند حریف ق�در در المپیک حاضر 

خواهند بود؟
خب باید هم��ه حریفان را جدی گرف��ت. در توکیو 15 
فرنگی کار در وزن من حضور خواهند داشت و هر 15 نفر 
نیز بهترین های جهان هستند. همگی قدر و عنوان دار 
هستند. باید همه را آنالیز کنیم. در بازی های توکیو هر 
کشتی گیر برای رسیدن به س��کو باید چهار بار مسابقه 

دهد و فرقی نمی کند با کدام حریف رقابت کنیم. همگی 
جزو بهترین ها هس��تند. المپیک هر چهار سال یک بار 
برگزار می ش��ود و بر ترین های هر رش��ته فقط و فقط با 
هدف کس��ب مدال با بهترین آمادگی به این بازی های 

می آیند. 
در ای�ن م�دت ش�رایط س�خت تمرینی 
و اردو ه�ا را ب�ا چ�ه انگی�زه ای پش�ت 
سرگذاشته اید و خود را برای حضور موفق 

در المپیک آماده می کنید؟
انگیزه همه ورزشکاران المپیکی کسب مدال طلای این 
بازی هاس��ت. همه ما تمرین می کنیم و می جنگیم تا با 
یک مدال خوشرنگ بازی های المپیک در این روزهای 
سخت اقتصادی و کرونایی دل مردممان را شاد کنیم. 
تنها کاری که فعلًا از دس��ت ما ورزش��کاران برای شاد 
کردن مردم برمی آید، م��دال آوری و افتخارآفرینی در 
عرصه بین المللی است و امیدواریم این بار در توکیو هم 

به خوبی از عهده این مسئولیت برآییم. 
س�همیه وزن 77 کیلوگرم کشتی فرنگی 
خیلی زود به دست آمد. چطور شد که در 
سال 2019 موفق به کسب سهمیه شدید؟

در مسابقات جهانی 2019 نورسلطان قزاقستان موفق 
به کسب سهمیه المپیک ش��دم و اولین رویداد کسب 
س��همیه توکیو 2020 محس��وب  می ش��د. در جهانی 
قزاقستان به نفرات اول تا سوم س��همیه داده  می شد و 
خوشبختانه من نیز روی سکوی سوم ایستادم و سهمیه 
را قطعی کردم. دو س��ال از آن زمان می گ��ذرد. بعد از 
ش��یوع کرونا مسابقات لغو ش��د و از جهاتی این مسئله 
به نفع من تمام شد. در این دو س��ال توانستم با خیال 
از نظر فنی خودم را تقویت  و روی شکست حریفانم در 

المپیک تمرکز کنم. 
محمد بن�ا، س�رمربی تیم مل�ی برخلاف 
غلام محمدی س�رمربی تیم کشتی آزاد، 
ب�رای انتخاب ترکی�ب نهای�ی اعزامی به 
توکی�و رقابت های انتخاب�ی برگزار نکرد. 
آیا ملاک قرار دادن نتایج ملی پوش�ان در 
تورنمنت های خارجی ح�ق را به حق دار 

رساند؟
سال گذش��ته قبل از مس��ابقات جهانی صربستان در 
سالن 12 هزار نفری آزادی یک دوره رقابت های انتخابی 
برگزار ش��د و همه ما کش��تی گرفتیم و من نیز یکی از 
نفرات برتر بودم. به نظرم فرنگی کاران بیشتر از آزادکاران 
رقابت های انتخابی برگزار کردند چراکه به تورنمت های 
خارجی بیشتری اعزام ش��دیم. معتقدم که انتخابی ها 
حتماً نباید به صورت رودرو برگزار شود و ما در هر اعزام 
خارجی با نفرات زیادی کش��تی گرفتیم . فرنگی کاران 
حاض��ر در تورنمنت های بین المللی ب��ه صورت جدی 
محک می خوردند و هر کسی برای آنکه در لیست نهایی 

اعزام قرار بگیرد تمام تلاشش را به کار گرفت. 
حض�ور دو ب�رادر ملی پ�وش در کاروان 
المپیک ایران اتفاقی جالب توجه اس�ت. 
اینکه هر دو نفر ش�ما فرنگی کار هستید 

کار را برایتان سخت نمی کند؟
قطعاً باعث خوشحالی من اس��ت و از اینکه محمدرضا 
نیز در مسابقات کسب سهمیه مقتدرانه ظاهر شد واقعاً 
خوشحال ش��دم. درواقع برادرم با عملکردی که در این 
رقابت ها داشت برای حریفانش در المپیک خط و نشان 
کشید. از صمیم قلب امیدوارم او بتواند با یک مدال 

زرین دل یک ملت را شاد کند. 
فکر می کنید در توکی�و می توانید 
ب�ا دلگرم�ی دادن ب�ه ه�م روی 

عملکرد تان تأثیر بگذارید؟
تقریباً از سال 2017 با هم اردوی تیم 
ملی هستیم و به مسابقات زیادی نیز 
اعزام شده ایم، در بازی های آسیایی و 
قهرمانی آسیا همراه هم بودیم. البته 
در قهرمانی جهان قسمت نشد هر 
دو حضور داشته باش��یم. در این 
سال ها چون در یک وزن نبودیم 
رقیب ه��م نبودیم و ای��ن باعث  
می ش��د که همزمان در اردوی 

تیم ملی حاضر باشیم. 
منتظ�ر دو مدال خوش�رنگ از ب�رادران 

گرایی در المپیک باشیم؟
اینکه آرزوی همه ورزش��کاران اس��ت. همه تمرینات و 
تلاش��مان نیز بر اساس کس��ب عنوان قهرمانی و مدال 
طلاس��ت. ولی بازی های المپیک اس��ت و نمی شود از 
حالا قول صددرص��دی داد. در هر صورت ما دس��ت از 
ت��لاش نخواهیم کش��ید و نیتمان فق��ط و فقط طلای 

توکیو است. 
انتظارات از رشته کشتی به عنوان ورزش 
اول کش�ور بالاس�ت و فرنگ�ی کاران نیز 
از این مس�ئله مستثنی نیس�تند. این بار 
روانی شرایط را برای ملی پوشان اعزامی 

سخت نمی کند؟
انتظارات بالاس��ت و این انتظارات بحق هم است. چون 
در سال های اخیر کشتی فرنگی ایران قابلیت و پتانسیل 
خود را به اثبات رسانده اس��ت. توانایی تکرار سه طلای 
المپی��ک لندن را داری��م و اگر فرنگ��ی کاران در توکیو 
بتوانند قدرت واقعی شان را به نمایش بگذارند مطمئن 
باش��ید یک معجزه دیگر از کش��تی فرنگ��ی ایران رقم 

خواهد خورد. 
تیم ملی فرنگ�ی با پنج نماین�ده به ژاپن 
اع�زام خواهد ش�د. در ش�رایط فعلی در 
کدام اوزان شانس بیش�تری برای کسب 

مدال داریم؟
در همه اوزان ش��انس زیادی برای رفتن روی س��کو و 
م��دال آوری داریم. تمام��ی نفرات بهترین ه��ای ایران 
هستند و با تمام قوا پیش می روند. در این مدت در همه 
رقابت هایی که اعزام شدیم بهترین عملکرد را داشتیم 
و نشان دادیم یک سر و گردن از رقبا بالاتر هستیم. در 
کل کش��تی ایران تمام هم و غم خود را برای بازی های 
المپیک گذاشته اس��ت و فکر نمی کنم سایر رشته ها به 

اندازه ما زحمت بکشند. 
محمد بن�ا ب�ه س�ختگیری در تمرینات 
معروف است. ملی پوش�ان فرنگی چطور 
ب�ا س�ختگیری های س�رمربی تی�م ملی 
کن�ار می آین�د و انتظ�ارات او را برآورده 

می کنند؟
آقای بنا در کارشان قوی هستند و از یک کادر حرفه ای و 
قوی نیز در کنار خود استفاده می کنند. او همه چیز را تحت 
کنترل دارد و اگر سختگیری هم می کند، قطعاً بجاست. ما 
نیز همانند یک سرباز وظیفه مان است که به صحبت هایش 
گوش کنیم و دس��تورات را انجام دهیم. محمد بنا ما را از 
بین گود زیر نظر دارد و قطعاً مسائل را بهتر می داند. برای 

موفقیت باید به حرف هایش گوش کنیم. 
به عنوان یک المپیکی فک�ر می کنید در 
قبال انتظارات زیادی که از ش�ما و کشتی 
می رود به همان اندازه نی�ز از ورزش اول 

ایران حمایت می شود؟
چه بگویم، فعلًا که نیاز به حمایت نداریم. در این 11، 12 
اردویی که پشت سرگذاشتیم آقای دبیر به عنوان رئیس 
فدراس��یون برای مهیا کردن شرایط و امکانات زحمات 

زیادی برایمان کشیده و مشکلی نداشتیم. 
از طرف وزارت ورزش و کمیته ملی المپیک 
به اردوهای شما سر زده ش�ده است و به 

مشکلاتتان رسیدگی کرده اند؟
نگاه کش��تی گیران به بیرون نیس��ت. فقط نگاهمان به 
خودم��ان و اطرافیانم��ان در فدراس��یون، کادر فنی و 

بچه های تیم ملی است. 
در فاصل�ه کوت�اه باق�ی مانده تا ش�روع 
بازی های المپیک انتظارتان از مسئولان 

ارشد ورزش چیست؟
در این چند س��الی که من هم مثل خیلی های دیگر در 
تیم ملی کش��تی گرفتم، انتظارات زیادی داش��تیم که 
برآورده نش��ده و وعده های زیادی داده ش��ده است که 
اجرایی نشده اند. دیگر چقدر بگویم، باید تحمل کنیم تا 
بازی های المپیک نیز تمام شود. آن وقت ببینیم وعده ها 
به کجا می رسند و عملی می شوند یا نه. ما هم مشکلات 
معیش��تی خاص خود را داری��م ولی فعلًا هم��ه فکر و 

ذکرمان بازی های المپیک است. 

گفت وگوی »جوان« با محمدعلی گرایی، فرنگی کار 77 کیلوی المپیکی ایران در ژاپن:

 هدفمان 
فقط و فقط طلای توکیوست

محمدرضا گرایی ملی پوش 

سعید احمدیان 
     گفت وگو

کیلوگ�رم   67 وزن 
کشتی فرنگی در المپیک 
خواهد بود؛ کشتی گیری که پس از کسب مدال طلای 
زیر 23 سال جهان در سال 2019 و طلای 2019 آسیا، 
این روز ها در 25 سالگی برای حضور در بزرگ ترین 
میدان ورزشی دنیا آماده می شود و با انگیزه بالایی 
که دارد، می گوید طلای المپیک را هدف گرفته است. 
با گرایی که برادر بزرگ�ش محمدعلی گرایی هم در 
وزن 77 کیلو، نماینده ای�ران در توکیو خواهد بود، 
درباره ش�رایطش در فاصله یک ماه مانده تا روشن 
کرده ای�م.  صحب�ت  المپی�ک  مش�عل  ش�دن 

آقای گرایی! تا المپیک یک ماه کمتر مانده و 
آخرین تمرین و اردو ها را پشت سر می گذارید 
و برای کش�تی گرفتن و پنجه در پنجه شدن 
با حریفانت�ان روی تش�ک  در توکی�و آماده 
می شوید. از ش�رایط این روزهایتان بگویید؛ 
روز هایی که قطعاً فق�ط با تمرین و یک هدف 
که در یک نتیجه افتخار  آمیز در المپیک است، 

سپری می شود. 
اردوهای مختلفی را در دو سال گذشته داشته ایم و خدا را شکر 
که به آن میزان آمادگی که مطلوب باشد، رسیده ایم و هنوز 
دو اردوی دیگر تا رفتن به المپیک باقی مانده و ما هر روز در 
اردو ها روی تقویت نقاط مثبت  و توانایی هایمان و همچنین 
برطرف کردن ضعف هایی که در مبارزه با سایر کشتی گیران 
داشته ایم، کار و تمرین می کنیم تا بتوانیم در میدان المپیک 
که برای هر ورزشکاری بزرگ ترین رقابتی است که آرزو دارد 

شرکت کند، یک نتیجه درخشان بگیریم. 
ب�ه آن آمادگی که م�د نظر خودتان اس�ت، 
رسیده اید؟ منظور آن سطح از آمادگی است 
که بگویند اگر همین فردا روی تشک المپیک 
باید مسابقه بدهید، استرس و نگرانی نداشته 

باشید؟
آمادگی و شرایطی که در حال حاضر در اردو ها دارم، خوب و 
قابل قبول است اما با برگزاری دو اردوی دیگری که تا رفتن 
به المپیک پی��ش رو داریم، قطعاً به من و همچنین س��ایر 
ملی پوشان کمک می کند تا به وضعیت و آمادگی که برای 
رقابت سخت المپیک برای خودمان تعیین کرده ایم برسیم و 
روزی که در توکیو مسابقه می دهیم، در اوج آمادگی باشیم. 

اولین حضور ش�ما در المپیک است؛ میدان 
بزرگی که قطعاً محمدرضا گرایی هم مانند تمام 
چند هزار ورزشکاری که به توکیو می آیند، با 
بالا ترین انگیزه و بیشترین انرژی خواهند بود. 
درباره انگیزه ای که مسابقه دادن در المپیک 

به شما می دهد، صحبت کنید. 
انگیزه ای که الان دارم سقف آن است، به خصوص که آرزوی 
هر کشتی گیری مسابقه دادن در المپیک است و هر کسی که 
روزی وارد ورزش قهرمانی و حرفه ای می شود، همواره یک 
رؤیای بزرگ به نام المپیک دارد و تمام تلاشش را می کند که 
به این رؤیا برسد. برای من هم حضور در المپیک همینطور 
است و تمام انگیزه ام را گذاش��ته ام که از توکیو دست پر به 
ایران برگردم و موفقیت در المپیک ش��روعی شود بر اینکه 
در مس��ابقات دیگری هم که اعزام می ش��وم، بتوانم نتیجه 

درخشان بگیرم. 
چه روزی که هن�وز به صورت رس�می برای 
حضور در توکیو انتخاب نش�ده بودید و چه 
بعد از اعلام رسمی محمد بنا که شما را در تیم 
اعزامی به المپیک قرار داد، در صحبت هایی 
که از شما رسانه ای  می شد، همواره از جنگیدن 
برای مدال طلای المپیک گفته اید. یک هدف 
هرچند سخت و بزرگ اما قطعاً با انگیزه ای که 
شما دارید، دور از دسترس نخواهد بود. درباره 

این هدف بگویید. 
بیشتر حریفانم از کشتی گیران عنوان دار المپیک و جهانی 
هستند که در المپیک توکیو هم جزو مدعیان اصلی خواهند 
بود اما خب من هم کشتی گیر دست و پا بسته ای نیستم. با 
توجه به کشتی هایی که در گزینشی المپیک در قزاقستان 
گرفته ام و همچنین آنالیزی که در اردو ها روی نقاط ضعف 
و قوت حریفانم انجام می دهم، به دنبال این هس��تم که روز 

مسابقه در المپیک، همان نتیجه ای را که هم خودم و هم کادر 
فنی از من انتظار دارند، بگیرم و بتوانم سربلند شوم. 

المپیک همانطور که اش�اره کردید با حضور 
تک تک مدعیان، قطعاً سخت  ترین میدانی 
خواهد بود که تا امروز کشتی گرفته اید، این 
سختی که قطعاً روی هدفی که برای خودتان 

دارید، تأثیر ندارد؟
صددرصد تأثیرگذار نیس��ت. می دانم وارد چه مس��ابقاتی 
می شود و از نونهالی که کشتی را آغاز کردم همه هدفم مدال 
المپیک بود و تمام تلاشم را می کنم که در توکیو به رؤیای 

کودکی ام برسم. 
حضور محمد بنا در تیم ملی کش�تی فرنگی 
با آن کارنامه پرافتخار، بدون شک یک نقطه 
قوت بزرگ برای شما و س�ایر کشتی گیران 
فرنگی کار اس�ت. از تأثیر بنا در موفقیت تان 

صحبت کنید. 
آقای بنا که دیگر معروف اس��ت به معمار کشتی فرنگی که 
بچه های فرنگی با ایش��ان در المپیک لندن درخشان  ترین 
نتیجه تاریخ کش��تی فرنگی را گرفتند. نقش سازنده ای که 
آقای بنا داشته اند، روشن اس��ت و روحیه ای که ایشان هم 
به ملی پوشان و هم س��ایر مربیان می دهند، در بالاتر رفتن 
کیفیت کار ما مثمرثمر است و با صحبت ها و نکاتی که گوشزد 
می کنند سعی دارند بچه های تیم در بهترین شرایط فنی و 
روحی در مسابقات توکیو حاضر ش��وند. امیدوارم هم من و 
هم سایر بچه های فرنگی با نتیجه ای که در توکیو به دست 

می آوریم، بتوانیم جواب زحماتشان را بدهیم. 
در حالی با هدف طلای المپی�ک آماده حضور 
در توکیو می شوید که می خواهیم برگردیم به 
گذشته و اینکه چه شد که شما کشتی را انتخاب 
کردید، قطعاً حضور برادر بزرگ ترتان محمدعلی 
هم تأثیرگذار بوده است و کشتی پس از برادران 
محبی، برادران ملاقاس�می و ب�رادران خادم، 
شاهد حضور دو برادر دیگر هم در کشتی است. 

در این باره برایمان صحبت کنید. 
مش��وق اصلی ام پدر و م��ادرم بودند و از هم��ان بچگی که 
می خواستیم ورزش کنیم، پای ثابت سالن های کشتی بودیم. 
پله پله هم همراه برادرم بالا آمدیم و حالا هم چه زمانی که در 
اردو هستیم و چه روز هایی که در خانه هستیم، تمریناتمان 
را با همدیگر انجام می دهیم، ضعف و قوت هایمان را با هم در 
میان می گذاریم و سعی می کنیم که با تمرینات مشترکی 
که انجام می دهیم، هر دو نفرمان با بهترین ش��رایط آماده 
حضور در مسابقه شویم. هم من به محمدعلی کمک می کنم 
و هم محمدعلی به من. علاوه بر انگیزه ش��خصی، اینکه از 
یک خانواده دو برادر به مسابقات بزرگی مانند المپیک اعزام 
می ش��وند، انگیزه هر دو نفرمان را مضاعف کرده تا بتوانیم 
در المپیک با تلاشی که انجام می دهیم با دو مدال به ایران 

برگردیم و مانند برادران خادم تاریخ ساز شویم. 
کنده فرنگی از فن هایی اس�ت که شما را به 
این فن می شناسند و خیلی از کشتی گیران 
خارجی ض�رب شس�ت ش�ما را در این فن 

چشیده اند، در این باره صحبت می کنید. 
به هر حال هر کشتی گیری وقتی وارد کشتی می شود، تمرکز 
روی یک یا چند فن می گذارد که من هم روی کنده فرنگی 
تخصص پیدا کردم و امیدوارم با این فن که توانسته ام مهارتش 
را پیدا کنم، در مس��یری که کشتی می گیرم موفق تر ظاهر 
شوم. به خصوص که زدن فن، کشتی را جذاب تر می کند و 
بردی که اینطور به دست بیاید، قطعاً مزه شیرین تری می تواند 

داشته باشد. 
به المپیک برگردیم، حتماً این روز ها شب و روز 
به حریفانی که قرار است در توکیو با آنها روی 

تشک مس�ابقه بدهید، فکر می کنید و در 
جریان تمرینات هم ضعف و قوت هایشان را 
آنالیز می کنید. درباره حریفانتان بگویید. 
آنالیز و تماشای مسابقه حریفانم در المپیک از برنامه های 
ثابت من است و کاملاً عملکردشان را برای اینکه با آنها 
بهترین کشتی را داشته باشم، مرور می کنم. به هر 
حال همانطور که اشاره کردم المپیک بزرگ ترین 
میدان ورزشی دنیاست و همه قهرمانان و مدال آوران 
برای با ارزش  ترین مدال که مدال المپیک است با 
تمام آمادگی حضور پیدا می کنند. حریفانی از کره، 

کوبا، آلمان و روسیه دارم. حریف کره ای را که دارنده دو طلای 
جهان و یک نقره و یک برنز داش��ت، در مسابقات گزینشی 
المپیک در قزاقستان شکست دادم و امیدوارم با برنامه ریزی 
که توسط کادر فنی صورت می گیرد بتوانم در المپیک هم 
حریفانی هرچند سرس��خت را که پیش رو دارم با شکست 

روبه رو کنم و به مدال خوش رنگ طلا برسم. 
یکی از شاخصه های تیم ملی کشتی فرنگی 
اعزامی ب�ه توکیو، ج�وان بودن تیم اس�ت؛ 
تیمی که برخلاف المپیک ه�ای لندن و ریو، 
کشتی گیرانش اولین حضورشان را در المپیک 
تجربه می کنند. به تاریخ سازی این تیم جوان 

در توکیو مانند لندن می شود امیدوار بود؟
همه کشتی گیران فرنگی تمام تلاشش��ان را برای گرفتن 
بهترین کشتی ها در المپیک انجام می دهند. درست است 
که تیم جوانی هس��تیم و برای اولین بار به مسابقات مهمی 
مانند المپیک می رویم اما ق��ول می دهیم که کم نگذاریم و 

تاریخ سازی لندن را تکرار کنیم. 
این تجربه کم به نظر نمی رسد با توجه به انگیزه 
و انرژی که برای این مس�ابقات می گذارید، 

مانعی برای موفقیت تان شود. 
قطعاً همینطور اس��ت. در توکیو هم بیشتر تیم هایی که به  
المپیک می آیند با کشتی گیرانی حاضر می شوند که اولین 
تجربه ش��ان را در المپیک پیش رو دارند، مانند روسیه که 
نفراتی مانند ولاسوف که در دو المپیک قبلی شرکت کردند، 
حضور ندارند و با نفرات جدیدی می آیند. بیشتر تیم ها جوان 
هستند و ما هم حرف های زیادی برای گفتن خواهیم داشت 
و امیدواریم که بتوانیم به آن نتیجه مطلوبی که هم خودمان و 

هم مربیان انتظار دارند، برسیم. 
امکانات اردویی و تمرینی تان برای رسیدن 
به موفقیتی که در نظر گرفته اید، چطور بوده 

است؟ راضی هستید؟
در 12 اردویی که پشت سر گذاش��تیم هم آقای دبیر و هم 
آقای س��وریان به عنوان نائب رئیس فدراسیون سنگ تمام 
گذاشته اند. بازسازی خانه های کشتی شهید ابراهیم هادی 
و شهید صدرزاده س��بب ش��ده تا همه امکانات اردویی در 
بهترین وضعیت باشد و شرایط تمرینی خوبی داشته باشیم. 
امیدوارم ب��ا نتایجی که در المپیک می گیری��م، جواب این 

زحمات را بدهیم. 
علاوه بر امکانات اردویی و تمرینی، مشکلی 
که بیش�تر قهرمانان با آن درگیر هس�تند، 
دغدغه شغلی است. به عنوان یک قهرمان که 
آماده حضور در المپیک می شود، چه انتظاری 

از مسئولان دارید؟
امیدوارم مسئولان اس��تان فارس مانند استاندار در فاصله 
کمی که در المپیک باقی مانده است و دغدغه هایمان را  به 
آنها گزارش داده ایم، برطرف کنند تا من و سایر ملی پوشان 

دغدغه ای جز کشتی گرفتن در 
میدان مسابقه و تمرینات 

نداشته باشیم.

محمدرضا گرایی، ملی پوش 67 کیلوگرم کشتی فرنگی المپیکی در گفت وگو با  »جوان«: 

 توکیو میدان رسیدن 
به رؤیای کودکی ام است


